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A bírók félnek félbeszakítani a meccset, az MLSZ bízik a fellebbezés
sikerében
A rendez ők nem er őltették meg magukat, hogy elnémítsák az antiszemitáka t, a játékvezet ő pedig
elmulasztotta félbeszakítani a magyar-izraeli mérk őzést. A zárt kapuk el őtt lejátszandó magyar-román meccs
akár egymilliárd forintos veszteséget is okozhat.

Mint ismert, a Nemzetközi Labdarúgó Szövetség (FIFA) fegyelmi bizottságának novemberben született, a héten
nyilvánosságra hozott döntése értelmében a magyar válogatott a következő, Románia elleni hazai – sorsdöntő -
világbajnoki selejtezőmérkőzését zárt kapuk mögött köteles lejátszani március 22-én. Az ok: az augusztus 15-én
rendezett Izrael elleni barátságos mérkőzésen a hazai szurkolók egy csoportja antiszemita rigmusokat kiabált és sértő
jelképeket mutatott fel. Az AP hírügynökség kitér arra is, hogy a nézőtéren többször is iráni zászló volt látható – a
közismerten Izrael-ellenes ország zászlaját jobbikos politikusok is lengették.

Példátlanul szigorú

A példátlanul szigorú ítélet indoklása szerint az alapos vizsgálat végén - amely során az MLSZ elismerte a történteket
és elnézést kért a renitens drukkerek megnyilvánulásai miatt - a fegyelmi bizottság tagjai egyhangúan
visszataszítónak minősítették a magyar szurkolók rasszista, antiszemita megnyilvánulásait, politikai provokációját. A
nemzetközi szövetség 40 ezer svájci frankra is megbüntette az MLSZ-t.  

A Magyar Labdarúgó Szövetség (MLSZ) elismerte az Izrael elleni barátságos mérkőzésen történt incidensek
súlyosságát, de túlzónak érzi a FIFA büntetését: „Egy barátságos meccsen történt esemény sorsdöntő mérkőzésen
való szankciója túlzottnak és igazságtalannak tűnik”.  Az MLSZ sajnálatosnak tartja, hogy egy szélsőséges csoport a
viselkedésével ilyen helyzetbe sodorta a válogatottat és szurkolóit. A szövetség kiemelte, hogy a diszkriminatív
viselkedéstől már korábban több formában is elhatárolódott, s az Izrael elleni találkozón történtek miatt már levélben
kért elnézést Izrael budapesti nagykövetétől és az Izraeli Labdarúgó Szövetségtől.  

Bíznak a fellebbezés sikerében

A csütörtök délután a szövetség honlapján megjelent közlemény szerint a  FIFA által elküldött fegyelmi határozat
érkezését követően az MLSZ-ben folytatódott a munka annak érdekében, hogy a hétnapos határidő betartásával a
lehető legalaposabb, minden részletre kiterjedő fellebbezési indokolás szülessen.

Azt követően, hogy az indokolás megérkezése után a magyar szövetség azonnal jelezte fellebbezési szándékát a
FIFA-nál, az MLSZ csütörtökön délelőtt széles körű szakmai konzultációt indított el, bevonva a társszervezetek –
elsősorban a nemzetközi sportjog terén korábbi ügyek révén – tapasztalatokkal rendelkező kollégáit is.

Külön nehézséget okoz, hogy a FIFA tizenegy oldalas határozata részletesen és pontosan bemutatja a Magyarország-
Izrael barátságos mérkőzésen történt azon jogsértéseket, amelyek vitathatatlanul a FIFA szabályzataiba ütköznek, és
amelyektől az MLSZ több fórumon is elhatárolódott, majd elnézést kért. A szövetség szakemberei megvizsgálják a
nemzetközi büntetéskiszabási gyakorlatot is, annak érdekében, hogy a magyar szövetségre kiszabott büntetés
nemzetközi súlyát, precedens értékét megítélhesse.

Végig zsidóztak – egyszer szóltak

A szövetség részéről az elhatárolódás azonban talán lehetett volna egyértelműbb is. Egy, az atv.hu-nak nyilatkozó
szurkoló elmondta, az ominózus Izrael-Magyarország meccsen rendszeresen újra és újra zúgott az egyik szektorból a
„mocskos zsidók” és más rasszista szövegek. „A szervezők ennek ellenére csak egyetlen alkalommal hívták fel a
szurkolók figyelmét a hangosbemondón keresztül a meccs közben, hogy tartsák be a fair play szabályait és ne
kiabáljanak ilyeneket. Aztán egy kis ideig nem volt semmi, de utána újra többször rázendítettek és akkor már senki
nem szólt semmit” – mondta. Hozzátette: az izraeli szurkolókat külön rendőri biztosítással engedték be a nézőtérre, és
amikor vége lett a meccsnek, nem is engedték egyszerre ki a két szurkolótábort, ők addig nem távozhattak, amíg a
magyar drukkerek el nem mentek. „A stadion környékén rettentő sok rendőr volt, de így is láttunk a meccs után olyan
8-10 fős csoportot, akik katonai ruhában, fehér fűzős bakancsban, kopasz fejűekkel tarkítva várakoztak a stadion
melletti utcában, és arról beszéltek, hogy megvárják, amíg kiengedik az izraeli szurkolókat” – jegyezte meg a szurkoló.
Információink szerint az MLSZ-en belül is téma, hogy rendezőként milyen tanulságokat lehet levonni az Izrael elleni
mérkőzésből. A diskurzus során felmerült, hogy a beléptető rendszerek üzembe helyezése lenne a legjobb megoldás,
amelyek által kiszűrhetők a renitens szurkolók. Ezt egyébként már jogszabály is előírja, a hazai szövetség azonban –
tekintve, hogy nem hatóság - nehezen tudja érvényesíteni – szól az érvelés.

Szűkszavú Fidesz

Az atv.hu politikusok véleményére is kíváncsi volt az üggyel kapcsolatban. A Fidesz elnökségi tagjai közül Pelczné



Gáll Ildikót sikerült elérnünk, aki azonban nem volt túl közlékeny, mert – mint mondta – épp vezet Brüsszelben. Annyit
mondott: szerinte valamelyik MLSZ-alelnököt kellene a témában megkérdeznünk. „Nem az én szakterületem” –
parafrazeálta Dávid Ibolyát. Fölhívtuk arra a figyelmet, hogy a történteknek politikai vonatkozásai is vannak, ő pedig
elnökségi tagja a Fidesznek, sőt: európai parlamenti képviselői minőségében jóval szélesebb perspektívával
rendelkezik, mint az elnökség Magyarországon élő tagjai. „Nagy baj lenne, ha ez politikai kérdés lenne” – válaszolt.
További kérdésünkre annyit mondott: „a sport tisztasága érdekében kell a FIFA-nak döntést hoznia”.

Kubatov Gábort is kettős minőségében kívántuk megszólaltatni, egyrészt, mint a Fidesz elnökségi tagját és
pártigazgatóját, másrészt, mint a Ferencvárosi Torna Club elnökét. A kormánypárti politikus sem kívánt nyilatkozni.
Annyit sikerült megtudnunk, hogy nem látta még a FIFA döntésének indoklását. „Nem volt még annyi időm, hogy
tájékozódjam” – fogalmazott. Hozzátette: az FTC antirasszista kampányfilmjével teljes mértékben azonosul.

Horváth Orbánra kíváncsi

A Fidesznél közlékenyebb volt az MSZP, pontosabban annak fővárosi frakcióvezetője, Horváth Csaba. „Sajnálatos a
FIFA döntése, de a neonácikat illeti a köszönet – erősen idézőjelbe téve –, akik szélsőséges megnyilvánulásaikkal
Magyarországról egy rendkívül negatív képet állítottak ki” – mondta az atv.hu-nak az ellenzéki politikus, aki szerint „a
Fidesz-kormányzatnak sokkal határozottabban kellene fellépnie a szélsőséges, rasszista véleménynyilvánítással
szemben”. Horváth úgy folytatta: „remélem, hogy Orbán Viktornak – akinek a futball a kedvenc sportja – a foci, ez az
esemény felnyitja fel a szemét, hogy felléphet a szélsőséges neonáci megnyilvánulásokkal szemben”. Kérdésünkre,
hogy jogi vagy politikai fellépésre is gondol-e, a szocialista politikus úgy reagált: mindkettőre. Miután munkatársunk
megemlítette, hogy Bayer Zsolt elhíresült írását az ATV Egyenes Beszéd című műsorában Navracsics Tibor
miniszterelnök-helyettes éles szavakkal bírálta , Horváth úgy reagált: „nem másodvonalbeli politikusokra gondolok,
hanem az egyetlen első vonalbelire”.

Az MSZP alelnökének az egyik szeme sír, amiért zártkapus lesz a meccs, a másik nevetne, ha a FIFA-döntés miatt
Orbán Viktor úgy érezné, hogy meg kell regulázni a neonácikat.

„A Horn-kormánynak vélhetően lépnie kellett volna. Ez minden kormányzatnak kötelessége. Egyik nemzetet sem lehet
alávalóbbnak tekinteni, mint a másikat” – reagált a politikus felvetésünkre, hogy 1995 őszén – tehát szocialista
dominanciájú kormány idején – fordult elő, hogy a Fradi-Ajax Bajnokok Ligája-meccsen a Fradi-tábor kórusban
huhogott, amikor az Ajax valamelyik néger játékosánál volt a labda.

A félbeszakítás segített volna? 

Érdekes kérdés, hogy a rendezőnek, vagyis a hazai szövetségnek félbe kellett-e volna szakítania a mérkőzést az
antiszemita megnyilvánulások láttán - ha ezt megtették volna, nyilván okafogyottá válik a FIFA büntetése. Kolláth
György alkotmányjogász érdeklődésünkre elmondta: a lehetőségek között ez valóban szerepel, de a szabályok
értelmében a játékvezető mérlegelésére van bízva, hogy miként dönt. Kolláth hozzátette: a játékvezetők ezt az
eszközt többnyire nem merik alkalmazni.

Úgy tudjuk, hogy a fokozatosság elve az irányadó a magyarországi focimeccseken: először a hangosbemondóban
szólítják föl az úri közönséget a rasszista szövegek mellőzésére. Ha ez nem vezet eredményre, akkor félbeszakítják a
meccset és ha ez sem segít, akkor fújja csak le a játékvezető a mérkőzést az irányadó szabályzat szerint.

Kolláth egyébként úgy látja, a magyar fél rosszul közelíti meg az ügyet: „most nem a sérelmeinket kellene hangoztatni,
és nem arra kellene példákat gyűjteni, hogy kiket kellene még a FIFA-nak elmarasztalnia, hanem például egy
tízpontos tervezetet lerakni az asztalra,  hogy mit fogunk tenni annak érdekében, hogy ez ne történhessen meg újra"
–mondta a jogász az atv.hu-nak

Százmilliótól egymilliárdig

130-150 millió forint közvetlen bevételkiesést hozhat, ha a magyar válogatottnak valóban zárt kapuk mögött kell
lejátszani a románok elleni márciusi világbajnoki selejtezőt, vb-kudarc esetén a közvetett veszteség elérheti a
milliárdos nagyságrendet is – nyilatkozta a DIGI Sport Reggeli Start című műsorában Dénes Ferenc sportközgazdász.
„A március 22-i mérkőzésre 40 000 nézőt vártak, a belépőkből mintegy 120 millió forintos bevételre tehetett volna
szert az MLSZ. Ezen kívül az egyedi reklámbevételek elmaradása is 15-20 milliós kiesést jelenthet, és ehhez jön még
a 40 000 svájci frankos büntetés. A magyar-román selejtező sorsdöntő lehet a világbajnokság szempontjából. Ha
abból indulunk ki, hogy ez a meccs dönt, és emiatt nem leszünk ott 2014-ben Brazíliában, akkor akár egymilliárdos
kárról is beszélhetünk” – magyarázta a szakértő.

A sportközgazdász támogatja, hogy az MLSZ fellebbezzen a FIFA határozata ellen, de mint kifejtette: „nem érdemes
azzal trükközni, csibészkedni, hogy egy kislelátós pályára vinnénk a találkozót és a kerítésen túlról szurkolhatnának a
nézők. Ilyen esetben ugyanis valóban ránk süthetnék a billogot, amelyet most mindenképpen el kellene kerülni”.

A románok örülnek



"Váratlan segítséget" kapott a román válogatott a Magyarország elleni budapesti "létfontosságú" mérkőzés előtt, amelyet a világbajnoki selejtezőben vív a két

együttes - írta szerdán a Gazeta Sporturilor című román sportújság a FIFA döntését kommentálva. A lap szerint jó hír a válogatott számára a FIFA döntése, és ha

sikerül pontot rabolni Budapesten, akkor a román csapat pályázik a legnagyobb eséllyel a második hely megszerzésére. A lap kifejti, hogy a románok számára

előnyösebb a selejtezőcsoport további programja Magyarországéhoz képest, de nagy érvágás a magyar együttes számára az is, hogy sérülés miatt Gera Zoltánt is

nélkülözniük kell a március 22-i találkozón, miután kedden kiderült, hogy a 33 éves támadó keresztszalag-szakadást szenvedett.

Ciprian Marica, a román válogatott csatára, aki a német Schalke 04 együttesénél játszik, a lapnak elmondta: jó, hogy a FIFA szigorú a rasszista megnyilvánulások

esetében, de csúnya az a futball, amelyet nézők nélkül játszanak. A csatár szerint éppen az motiválta volna őket, ha Budapesten ellenségesen fogadta volna őket a

közönség, de ennek ellenére "bármilyen körülmények között" nyerni akarnak - mondta a támadó.

A Pro Sport című sportújság szerint Románia "megszabadult a budapesti pokoltól" a FIFA döntése nyomán. Jenei Imre, a román és a magyar válogatott volt

szövetségi kapitánya a lapnak úgy nyilatkozott, minden bizonnyal nagy előnyt jelent a román válogatott számára a FIFA döntése. "Higgyék el, tudom miről beszélek,

ismerem a magyar közönséget" - mondta Jenei Imre.

A Gandul című portál szerint "nagy esélyt kapott" a Victor Piturca által irányított válogatott. A sport.ro hírportál a FIFA döntését kommentálva úgy véli, hogy "halálos

ütést" kapott a magyar csapat.
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